
KOMISIJI ZA STUDIJE II STEPENA ELEKTROTEHNIdKOG
FAKULTETA U BEOGRADU

Komisija za studije II stepena, Elektrotehnidkog fakulteta u Beogradu, na svojoj sednici
odrZanoj L6.09.2014. godine imenovala nas je u Komisiju za pregled i ocenu master rada
dipl. inZ. Ivana Vujeti6a pod naslovom ,,Primena novih reienja u kablovskim mreZarra za
pristup". Nakon pregleda materijala Komisija podnosi slede6i

IZVESTAJ

1. Biografski podaci kandidata

Ivan Lj. Vujetid je roden 20.07.1988. godine u Jagodini. Gimnaziju je zaw5io u
Jagodini sa odlidnim uspehom. Elektrotehnidki fakultet u Beogradu upisao je 2007 . godine.
Diplomirao je u oklobru 2011. godine sa prosednom ocenom na ispitima 7.77, na
diplomskom 10. Master studije na Elektrotehnidkom fakultetu u Beogradu je upisao
oklobra 2011 na odseku za Sistemsko inZenjerstvo i radio komunikacije. PoloZio je sve
ispite sa prosednom ocenom 8.t. Zivi i radi u Beogradu.

2. Opis master rada

Master rad kandidata sadrti 84 strane teksta, zajedno sa slikama i dodacima. Rad sadrZi
7 poglavlja i spisak literature. Spisak literature sadrZi 24 reference.

Prvo poglavlje predstavlja uvod u kome su predstavijeni opSti pojmovi vezani za
telekomunikacij e i hronolo5ki j e predstavlj en razvoj teleomunikacij a.

U drugom poglavlju predstavljene su analogne i digitalne telekomunikacije, njihove
osnovne karakteristike kao i osvrt na prvu generaciju multimedijalnih mreZa integrisanih
usluga.

U tredem poglavlju analiziraju se DSL sistemi, za Sirokopojasni pristup mreZi.
Predstavljene su osobine razliditih DSL tehnologija, servisi koje podrZavaju Ovde je
detaljnije obradena i VDSL2 tehnologija i neke tehnike koje koristi, a koje predstavljaju
frrndament za G.fast standard.

ietvrto poglavlje obraduje pasivne optidke mrele za pristup (PON). Predstavljaju se

sawemene PON mreZe koje koriste TDM za miltipleksiranje podataka. Analizira se njihov
nadin rada i uporeduju razliditi postojedi standardi.

U okviru petog poglavlja su obradene WDM i OFDM PON mreZe, koje predstavljaju
bududnost u razvoju pasivnih optidkih mrei,a, a dija primena jo5 uvek nije uveliko zaiivela.
Analiziraju se moguda re5enja za primenu u slededoj generaciji PON mreZa.

U Sestom poglavlju je predstavlejn G.fast standard, kao naredni korak u razvoju DSL
sistema. Predstavljaju se moguda tehnidka re5enja, koje 6e ovaj standard, koji je joS u fazi
razvojaprimenjivati.

Sesto poglavje predstavlja zakljudak rada. Ovde su izneta zapafuar$a)na osno\u



celokupnog rada, o daljem razvoju i mogudim reSenjima za pobolj5anje postoje6ih
Sirokopojasnih mreZa za pristup.

3. Analiza rada sa kljuinim rezultatima

Master rad dipl. ini,.lvana Vujeti6a se bavi problematikom pobolj5anja Sirokopojasnih
mreZa za pristup, mogudnostima za njihov dalji razvoj, a sve u cilju pra6enja trenda
stalnog rasta zahleva korisnika u pogledu kvaliteta servisa. Predstavljena su re5enja koja bi
u bliskoj bududnosti, uz Sto veiu ekonomsku isplativost, omogu6ila operaterima da
pove6aju kapacitete svojih mreLa, i tako na odgovaraju6i nadin isprate trend rasta
informacionog saobraiaja, kako velikih poslovnih tako i rezidencijalnih korisnika, koji
uzimaju sve ve6i udeo u ukupnoj razrteri podataka.

Osnovni doprinosi rada su:

(a) Istide se neophodnost razvoja postojedih Sirokopojasnih pristupnih mreZa u cilju
zadovolj enj a potreba modernih korisnika

(b) Iznete su strategije za ekonomski isplativ rawoj Sirokopojasnih mreZa
signala

(c) Dati su primeri za konkrefiru implementaciju buduiih Sirokopojasnih mreZa

4.Zal<ljuilak i predlog

Kandidat Ivan Vujeti6 je u svom master radu dao pikaz i teorijsku analizu
Sirokopojasnih mreZa za pristup. U radu je predstavljena uporedna analiza ruzliditih
tehnologija u kablovskim sistemima sa metalnim provodnicima, kao i sistema koji koriste
optidki kabl, za kao medijum. Dati su predlozi za njihovo dalje usavr5avanje i
kombinovanje postojecih re5enja (kao i onih'koja se joS uvek razvijaju), sve u cilju
zadovoljavanja rastuiih potreba trZiSta za Sirokopojasnim mreZatnavelikog kapaciteta.

Na osnovu gore navedenog Komisija predlaie Nastarrno-naudnom vedu
Elektrotehnidkog fakulteta u Beogradu da prihvati rad ,,Primena novih re5enja u
kablovskim mrelallrra za pristup" dipl. ini.Ivara Vujetida kao master rad i odobri javnu
usmenu odbranu.

Beograd, 20.09.2014. ilanovi komisije:
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